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RADA POWIATU 

W KĘTRZYNIE 

 

 

Protokół Nr XXX 

z sesji Rady Powiatu w Kętrzynie 

30 grudnia 2020 roku, godz. 12:00 

w trybie zdalnym  
 

 

 

Ustawowy skład Rady Powiatu w Kętrzynie stanowi 19 radnych, podczas rozpoczęcia obrad 

nieobecni: Wicestarosta Andrzej Lewandowski, radny Mirosław Sieniakowski, radny Mirosław 

Bobrowski oraz radny Łukasz Wiśniewski. Obrady prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu  

w Kętrzynie Urszula Baraniecka. Posiedzenie odbyło się w trybie zdalnym poprzez wideokonferencję. 

W posiedzeniu wzięli udział zaproszeni dyrektorzy i naczelnicy. 

Ad. pkt 1 

OTWARCIE SESJI 

 

Przed otwarciem obrad Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Baraniecka złożyła w imieniu 

Rady i własnym wyrazy współczucia Wicestaroście Andrzejowi Lewandowskiemu w związku ze śmiercią 

mamy i poprosiła radnych o uczczenie zmarłej symboliczną minutą ciszy.  

 

O godz. 12:00 Przewodnicząca Rady Urszula Baraniecka otworzyła XXX sesję Rady Powiatu  

w VI kadencji, stwierdziła prawomocność obrad i powitała zebranych radnych.   

 

Ad. pkt  2 

PRZEDSTAWIENIE PORZĄDKU OBRAD 

  

Na wstępie Przewodnicząca przedstawiła porządek posiedzenia i poprosiła o zgłaszanie 

wniosków o jego zmianę. 

1. Otwarcie XXX sesji Rady Powiatu w Kętrzynie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad - zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmian. 

3. Sprawozdanie Starosty Kętrzyńskiego z prac Zarządu Powiatu w Kętrzynie w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Zapytania do Starosty Kętrzyńskiego i członków Zarządu Powiatu dotyczące złożonego 

sprawozdania. 

5.   Odpowiedzi na zadane zapytania do Starosty Kętrzyńskiego i członków Zarządu Powiatu. 

6. Interpelacje i zapytania. 

7. Informacje, oświadczenia i wolne wnioski. 

8. Procedura uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2021 – 
2035 i budżetu powiatu kętrzyńskiego na rok 2021: 

 a) odczytanie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2021 – 
2035 wraz z uzasadnieniem; 

 b) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 
 c) odczytanie opinii stałych Komisji Rady w tym opinii Komisji właściwej do spraw budżetu; 
 d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie; 
 e) odczytanie stanowiska Zarządu Powiatu w Kętrzynie w sprawie opinii Komisji Rady; 
 f) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, opiniami Komisji Rady, stanowiskiem Zarządu 
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Powiatu; 
 g) głosowanie nad wnioskami Komisji Rady wynikającymi z opinii Komisji Rady, stanowiska Zarządu 

Powiatu; 
 h) głosowanie nad projektem Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2021 

– 2035; 
 i) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na 2021 rok. 
9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego na linii komunikacyjnej „Kętrzyn – Barciany przez Kiemławki Wielkie” na rok 2021; 

b) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego na linii komunikacyjnej „Kętrzyn – Srokowo przez Ogródki” na rok 2021; 

c) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego na linii komunikacyjnej „Kętrzyn – Kętrzyn przez Sławkowo” na rok 2021; 

d) zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie na 2021 rok; 
e) zatwierdzenia planu pracy komisji stałej problemowej Budżetu, Promocji, Transportu, 

Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu w Kętrzynie na 2021 rok; 
f) zatwierdzenia planu pracy komisji stałej problemowej Edukacji i Kultury Rady Powiatu  

w Kętrzynie na 2021 rok; 
g) zatwierdzenia planu pracy komisji stałej problemowej Zdrowia, Pomocy Społecznej  

i Bezpieczeństwa Obywateli Rady Powiatu w Kętrzynie na 2021 rok; 
h) zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu w Kętrzynie na 2021 rok; 
i) przyjęcia „Powiatowego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół, dla których 

organem prowadzącym jest Powiat Kętrzyński”; 
j) określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy uczniom, form i zakresu tej pomocy oraz 

trybu postępowania w ramach „Powiatowego programu wspierania edukacji uzdolnionych 
uczniów szkół, dla których organem prowadzącym jest Powiat Kętrzyński”; 

k) określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunków  
i sposobu ich przyznawania dla nauczycieli szkół i placówek oświatowych, dla których organem 
prowadzącym jest Powiat Kętrzyński; 

10. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Powiatu w dniu 17 grudnia 2020 r.  
11. Zamknięcie XXX sesji Rady Powiatu w Kętrzynie. 

 

Radni nie zgłosili wniosków o zmianę porządku obrad.  

 

Ad. pkt  3   

 SPRAWOZDANIE STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO Z PRAC ZARZĄDU POWIATU  

W KĘTRZYNIE W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 

 

Przechodząc do kolejnego punktu obrad Przewodnicząca Rady Urszula Baraniecka poprosiła 

Starostę Michała Kochanowskiego o przedstawienie sprawozdania.  

Starosta poinformował, że sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w okresie  

od 17 do 30 grudnia 2020 r. radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi. Sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. Starosta poinformował, że w dniu 23 grudnia 2020 r. Zarząd Powiatu 

podjął stanowisko o unieważnieniu postępowania na zamówienie publiczne pn. „Poprawa 

efektywności energetycznej budynku nr 4 Zespołu Szkół im. Macieja Rataja przy ul. Łukasińskiego  

w Reszlu wraz ze zmianą sposobu użytkowania na Powiatowy Dom Dziecka. Starosta wyjaśnił,  

że postępowanie zostanie ogłoszone ponownie. 

Ponadto Starosta powiedział, że Zarząd zajmował się również sprawami z zakresu budżetu  

i finansów, architektury, budownictwa i inwestycji oraz spraw organizacyjnych, a także oświaty, 

zdrowia i promocji Powiatu.  

 

 Do obrad dołączył radny Mirosław Bobrowski. Obecnych 16 radnych.  
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Ad. pkt 4   

  ZAPYTANIA DO STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO I CZŁONKÓW ZARZĄDU 

  

 Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego sprawozdania. 

 

Ad. pkt 5 

ODPOWIEDZI NA ZAPYTANIA DO STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO I CZŁONKÓW ZARZĄDU POWIATU 

 

 Punkt bezprzedmiotowy w związku z brakiem pytań.  

 

Ad. pkt 6 

INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

 

  Interpelacji i zapytań nie zgłoszono. 

 

Ad. pkt 7 

INFORMACJE, OŚWIADCZENIA I WOLNE WNIOSKI 

 

 Radny Ryszard Kawczyński poinformował, że zmarła __________* była aktywnym 

samorządowcem, wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej w Reszlu w I kadencji, członkiem – założycielem 

Komitetu Obywatelskiego Solidarność i przez 4 lata aktywnie działała w Radzie Miejskiej w Reszlu. 

Radny dodał, że ___________* była oddana całemu środowisku gminy Reszel. Radny powiedział, że 

przedstawiając te informacje chciałby złożyć wielki hołd zmarłej.  

 

 Przewodnicząca poinformowała, że radni złożyli korekty do oświadczeń majątkowych, które 

zostały przekazane do Urzędu Skarbowego.  

 

Ad. pkt  8 

PROCEDURA UCHWALENIA WIELOLETNIEJ PROGNOZY FINANSOWEJ NA LATA 2021-2035 I BUDŻETU POWIATU 

KĘTRZYŃSKIEGO NA ROK 2021  

 

 a) odczytanie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2021 
– 2035 wraz z uzasadnieniem 

 
Na wstępie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że radni otrzymali projekt uchwały 

wraz z załącznikami w dniu 13 listopada 2020 roku, który był omawiany i opiniowany podczas 
posiedzeń komisji. 
 

  Przewodnicząca Rady Powiatu skierowała pytanie, czy ktoś z radnych nie zgłasza sprzeciwu,  

aby projekt uchwały był odczytany bez załączników. Nikt z radnych nie zgłosił sprzeciwu.  

 

 Następnie Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Piotr Węglarski odczytał projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2021-2035.   

 

Do obrad dołączył radny Mirosław Bobrowski. Obecnych 16 radnych.  

 

 
 
* Wyłączenie jawności informacji publicznej: Jawność uchwały wyłączona w części (dane osobowe). 

Podstawa prawna wyłączenia: art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej (t.j. Dz.U. z 2019 r. , Poz. 1429) 

Osoba dokonująca wyłączenia: Podinspektor, Magdalena Filipiak. Podmiot, w którego interesie dokonano wyłączenia jawności: osoba fizyczna. 
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b) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem 

 

Na wstępie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że radni otrzymali projekt uchwały 
wraz z załącznikami w dniu 13 listopada 2020 roku, który był omawiany i opiniowany podczas 
posiedzeń komisji. 
 

  Przewodnicząca Rady Powiatu skierowała pytanie, czy ktoś z radnych nie zgłasza sprzeciwu,  

aby projekt uchwały był odczytany bez załączników. Nikt z radnych nie zgłosił sprzeciwu.  

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Mirosław Bobrowski odczytał treść projektu uchwały  

w sprawie podjęcia uchwały budżetowej Powiatu Kętrzyńskiego na 2021 rok. 

 

 

c) odczytanie opinii stałych Komisji Rady w tym opinii Komisji właściwej do spraw budżetu 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Baraniecka poprosiła, aby swoje opinie odczytali 

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury, Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej  

i Bezpieczeństwa Obywateli oraz Przewodniczący Komisji właściwej do spraw budżetu.  

 

 Przewodniczący Komisji Budżetu, Promocji, Transportu, Infrastruktury, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska Jan Adamowicz odczytał: 

 pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Kętrzyńskiego na lata 2021 – 2035 (zał. nr 3); 

 pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały budżetowej Powiatu Kętrzyńskiego na 

2021 rok (zał. nr 4). 

 
Ze względu na problemy z połączeniem internetowym Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Pomocy 

Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli, Przewodnicząca Rady Urszula Baraniecka odczytała: 

 pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Kętrzyńskiego na lata 2021 – 2035 (zał. nr 5); 

 pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały budżetowej Powiatu Kętrzyńskiego  

na 2021 rok (zał. nr 6). 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury Piotr Soćko odczytał: 

 pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Kętrzyńskiego na lata 2021 – 2035 (zał. nr 7); 

 pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały budżetowej Powiatu Kętrzyńskiego  

na 2021 rok (zał. nr 8). 

 

 

d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Kętrzynie Piotr Węglarski odczytał: 

 Uchwałę Nr RIO.IV-0120-393/20 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Olsztynie z dnia 03 grudnia 2020 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd 
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Powiatu w Kętrzynie projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Kętrzyńskiego na lata 2021 – 2035 (zał. nr 9); 

 Uchwałę Nr RIO.IV-0120-392/20 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Olsztynie z dnia 03 grudnia 2020 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd 

Powiatu w Kętrzynie projekcie uchwały budżetowej na 2021 rok (zał. nr 10). 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Kętrzynie Mirosław Bobrowski odczytał: 

 Uchwałę Nr RIO.IV-0120-394/20 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Olsztynie z dnia 03 grudnia 2020 roku w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu 

budżetowego przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Kętrzyńskiego  

na 2021 rok (zał. nr 11). 

 

e) odczytanie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii Komisji Rady 

 

Członek Zarządu Powiatu w Kętrzynie Alina Janiszewska odczytała Stanowisko Zarządu Powiatu 

w Kętrzynie z dnia 30 grudnia 2020 r. w sprawie opinii Komisji Rady Powiatu w Kętrzynie  

o projekcie uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2021-2035 oraz o projekcie uchwały Rady Powiatu  

w Kętrzynie w sprawie podjęcia uchwały budżetowej Powiatu Kętrzyńskiego na 2021 rok (zał. nr 12).  

 

f) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, opiniami Komisji Rady, stanowiskiem 
Zarządu Powiatu 

 
  Radny Jan Adamowicz powiedział, że jako Przewodniczący Komisji właściwej do spraw budżetu 
czuje się w obowiązku zabrać głos w tej dyskusji. Powiedział, że do opinii pozostałych komisji ciężko się 
odnieść, ponieważ projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 – 2035 oraz projekt budżetu 
na rok 2021 zostały jednogłośnie zaopiniowane pozytywnie. Radny stwierdził,  
że budżet jak na tak trudny czas, jest skonstruowany bardzo dobrze. Radny dodał, że podoba mu się 
dążenie Zarządu Powiatu do ograniczania kwoty zaciąganego kredytu na zadanie inwestycyjne, które  
w większości służą odnawianiu istniejącej infrastruktury. Radny powiedział, że na pozostałe 
zaplanowane do realizacji zadania przeznacza się 33 000 000 zł i będą służyły utrzymaniu mienia, które 
Powiat posiada. Radny wyraził opinię, że zaciąganie kredytów wieloletnich na utrzymanie posiadanego 
mienia jest okradaniem przyszłych pokoleń i wyjaśnił, że nie popiera takiego działania wielu 
samorządów, które zaciągają kredyty, aby wykonać jak najwięcej zadań, natomiast spłatę tych 
kredytów pozostawiają dla kolejnych kadencji. Radny dodał, że podoba mu się rozsądne podejście 
Zarządu,  
aby zaciągać kredyt tylko na rzeczy najważniejsze i w przypadkach uzasadnionych. Radny powiedział, 
że w jego opinii projekt budżetu został przygotowany bardzo dobrze i przewiduje realizację wielu 
inwestycji. 
 Radny Lech Ryndzionek powiedział, że chce zabrać głos i odnieść się do budżetu bardziej 
globalnie, choć również cieszy się, że będą realizowane inwestycje i inne przedsięwzięcia związane  
z poprawieniem bytu społeczeństwa. Radny wyjaśnił, że zawsze niepokojący jest deficyt, ponieważ 
kojarzy się z brakiem środków i pewnymi konsekwencjami. Zwrócił uwagę, że nikt nie wie co wydarzy 
się w przyszłym roku i dlatego należy myśleć ze znacznym wyprzedzeniem, ponieważ konsekwencje 
odbijają się również na budżecie. Radny powiedział, że gdyby teraz przyszło Radzie nowelizować ten 
budżet, a może się zdarzyć taka potrzeba np. ze względu na inflację i żądania podwyżki płac, to czy 
Powiat będzie przygotowany na takie działania i jakie wydatki zostaną zmniejszone w takiej sytuacji.  
 Radny Krzysztof Tytman powiedział, że konstrukcja budżetu pokazuje jasno, jakie są priorytety 
Zarządu Powiatu. Radny dodał, że zgadza się z wizją Zarządu Powiatu, ponieważ patrząc  
na procentowy rozkład wydatków można zauważyć, że jest to 34% wydatków na oświatę, 24%  
na zdrowie z ochroną rodziny i sprawami socjalnymi i 19% na drogi. Radny dodał, że w konstrukcji 
budżetu duże środki przeznaczone są również na inwestycje – ponad 23 000 000 zł, ale przewidziane  
są także rezerwy. Radny zaznaczył, że na inwestycje drogowe przewidziana została kwota ponad  
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16 000 000 zł, ale na utrzymanie dróg łącznie z Zarządem Dróg Powiatowych w Kętrzynie jest to kwota 
ponad 21 000 000 zł. Radny dodał, że chciałby, aby w przyszłości w inwestycjach drogowych znalazły 
się ścieżki rowerowe, ponieważ do tej pory w budżecie znajdują się tylko środki w kwocie  
40 000 zł na projekt ścieżki rowerowej Solanka – Nowa Różanka. Odnosząc się do edukacji, radny 
powiedział, że wydatki powiatu będą wynosiły w tym dziale 38 000 000 zł, ale niepokojące jest to, że 
subwencja będzie wynosiła tylko 28 000 000 zł i ta różnica z roku na rok się zwiększa. Następnie radny 
odniósł się do działu dotyczącego ochrony zdrowia i powiedział, że czas pandemii pokazuje, jak ważne 
jest przeznaczanie środków właśnie na instytucje, które zadbają o nasze zdrowie w trakcie kłopotów. 
Radny pochwalił konstruktorów projektu budżetu za to, że Szpital otrzymuje środki na blok operacyjny  
i przebudowę oddziału chirurgii tak jak zakładano już od kilku lat, ale także przewidziane jest pokrycie 
ujemnego wyniku za 2019 rok oraz 450 000 zł na spłatę długów. Radny wyraził opinię, że wszystkie  
te środki będą dobrą inwestycją w Szpital Powiatowy w Kętrzynie i nasze zdrowie. Radny powiedział,  
że w uzasadnieniu do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej znalazł dowody świadczące  
o myśleniu o przyszłości, a mianowicie zapisane jest, że przewidziano dochody niższe o 4,5% niż  
w roku 2020. Radny powiedział, że konsekwencją tego jest przewidywanie, że w przyszłym roku może 
być znacznie mniej środków pozyskanych na projekty i inwestycje. Ponadto radny powiedział,  
że subwencja oświatowa stanowiąca 65% dochodów bieżących, prawdopodobnie będzie niższa i to jest 
przewidziane w projekcie budżetu. Radny dodał, że rysuje się tendencja, iż dochody własne samorządu 
będą coraz mniejsze, a rola samorządu będzie ograniczana poprzez finanse. Radny powiedział również, 
że chciałby, aby kryteria przyznawania środków były jasne i klarowne, ale po ostatnich wydarzeniach 
nie ma przekonania, że tak będzie. Radny powiedział, że niepokojące jest również dzielenie środków 
europejskich, ponieważ do tej pory znaczną część tych środków dzieliły Urzędy Marszałkowskie,  
ale nie wiadomo czy tak zostanie. Radny ocenił projekt budżetu na rok 2021 jako bardzo dobry, realny  
i powiedział, że popiera go oraz wyraża uznanie dla osób, które nad nim pracowały. 
 Starosta Michał Kochanowski odnosząc się do wcześniejszych wypowiedzi radnych, 
poinformował, że w pełni się z nimi identyfikuje, ponieważ słyszy w nich troskę o kondycję finansów 
Powiatu Kętrzyńskiego pod względem wskaźników, deficytu, ale również o odpowiadanie na potrzeby 
społeczne, czyli realizację tych zadań, które służą społeczności lokalnej, w tym przypadku  
mieszkańcom powiatu kętrzyńskiego. Starosta poinformował, że w pierwszej kolejności odniesie się  
do wypowiedzi, a następnie powie o filozofii, jaka przyświecała Zarządowi Powiatu przy konstruowaniu 
projektu budżetu na 2021 rok. Starosta podziękował wszystkim pracownikom Starostwa Powiatowego, 
Wydziałowi Budżetu i Finansów oraz Skarbnikowi za przygotowanie syntetycznego  
i dobrze uzasadnionego projektu, który w ponad 80% jest implementacją oczekiwań i wniosków 
kierowników jednostek i naczelników wydziałów. Starosta wyjaśnił, że Zarząd i Rada określają obszary 
dotyczące w szczególności zadań inwestycyjnych, w których będą realizowane wydatki i pozyskiwane 
dochody, natomiast masa kwot po stronie dochodów i wydatków są to właśnie propozycje 
kierowników jednostek i naczelników wydziałów. Starosta powiedział, że ścieżki rowerowe są 
niezwykle istotne, zwłaszcza w obszarze Warmii i Mazur. Starosta wyjaśnił, że wpłynęło pismo 
Marszałka Województwa  
z informacją, że przewidziane są w przyszłej perspektywie środki na ścieżki rowerowe i projekt,  
o którym mowa zakłada nie tylko budowę ścieżek przy drogach wojewódzkich, ale również 
powiatowych i gminnych. Starosta wyjaśnił, że powołana została komisja międzygminna, która 
opracowuje priorytetowe potrzeby dotyczące ścieżki rowerowej, aby być przygotowanym w przypadku 
pojawienia się środków.  
 Starosta powiedział, że na ostatnim posiedzeniu poinformował Komisję Budżetu, iż  
z 17 000 000 zł planowanego w 2020 roku kredytu, Zarząd Powiatu w ubiegłym tygodniu uruchomił 
kwotę 8 000 000 zł, więc deficyt spada o 9 000 000 zł już w 2020 roku, a kwota długu przewidziana  
w projekcie budżetu jest już nieaktualna, ponieważ będzie pomniejszona przynajmniej o 9 000 000 zł. 
Starosta zadeklarował, że chciałby, aby zapisany kredyt w kwocie 4 000 000 zł również nie został 
zrealizowany. Starosta powiedział, że Powiat nie ma wpływu na kwot z subwencji i nie może 
spodziewać się, jaka będzie ich wielkość, chociaż są pewne kryteria dotyczące ilości dróg, rodzin 
zastępczych, stopy bezrobocia czy liczby uczniów, ponieważ to ma wpływ na ostateczne kwoty 
subwencji, ale nie jest to mechanizm, w którym Powiat może regulować te kwoty. Starosta powiedział, 
że w tym budżecie oprócz spełnienia wskaźników pewnych limitów, jest to budżet bezpieczny i realny, 
to spełnia też kryterium, z którym wiele samorządów dziś ma problem, a mianowicie dochody bieżące 
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pokrywają w całości wydatki bieżące i jest to warunek bezwzględny. Starosta dodał, że w budżecie 
tworzone są dodatkowe rezerwy, które nie są obligatoryjne tak jak rezerwa ogólna czy dotycząca 
zarządzania kryzysowego. Starosta wyjaśnił, że w projekcie budżetu pojawiają się po raz pierwszy dwie 
dodatkowe rezerwy – na zadania oświatowe oraz inwestycyjna, ze względu na to, że nie wiadomo,  
co jeszcze w ciągu roku może się wydarzyć. Starosta poinformował, że do Funduszu Dróg 
Samorządowych na zadania zawarte w projekcie budżetu zostały zgłoszone wnioski, ale nie ma jeszcze 
pewności, czy środki będą przyznane i w jakiej kwocie, więc gdy dofinansowanie nie zostanie udzielone 
to inwestycja nie będzie realizowana, co również obniży potrzebę zaciągania kredytu. Starosta 
zapewnił, że realizowane będą tylko te inwestycje, które w konsekwencji obniżą wydatki bieżące 
Powiatu oraz te, na które będzie przyznane dofinansowanie. Starosta powiedział, że front inwestycyjny 
nie jest ograniczany i pobudza to również lokalną gospodarkę, ponieważ inwestycje zazwyczaj 
realizowane są za pośrednictwem przedsiębiorców miejscowych. Następnie Starosta powiedział,  
że Szpital Powiatowy w Kętrzynie jest jednym z priorytetów tej kadencji i pomimo tego, że obecnie 
funkcjonuje w trochę innych warunkach to należy wierzyć, że wkrótce powrócimy do normalnego 
funkcjonowania i potrzeby modernizacyjne związane z blokiem operacyjnym i oddziałem chirurgii będą 
realizowane. Starosta poinformował, że w przyszłym roku Zarządowi będą przyświecały dwa cele,  
a mianowicie bardzo mocne ograniczanie wydatków bieżących, tam gdzie jest to możliwe  
i niewydawanie środków na zadania, które mogą jeszcze poczekać oraz racjonalna gospodarka 
wydatkami, a także poszukiwanie źródeł zewnętrznych w celu realizacji zadań inwestycyjnych. 
Następnie Starosta uspokoił radnych, że nie należy bać się deficytu, ponieważ będzie on zdecydowanie 
niższy niż planowany w budżecie na rok 2021, a ponadto będzie ograniczany racjonalną polityką 
finansową. Starosta mówiąc o filozofii Zarządu przy projektowaniu budżetu wyjaśnił, że nie jest 
problemem wybudowanie czegoś czy stworzenie nowej instytucji, jednostki, ale problem pojawia się, 
gdy obiekt trzeba utrzymać, ponieważ jest to wydatek bieżący. Starosta wyjaśnił, że wszystkie 
realizowane wydatki inwestycyjne mają w zamyśle ograniczyć wydatki bieżące. Starosta wyjaśnił, że 
wyremontowana droga wymaga w przyszłości mniejszego nakładu finansowego. Ponadto Starosta 
powiedział, że planowany jest remont sali gimnastycznej przy Zespole Szkół im. Marii Curie – 
Skłodowskiej w Kętrzynie, na który zostały pozyskane środki zewnętrzne, kończy się remont basenu 
krytego przy Powiatowym Centrum Edukacyjnym w Kętrzynie i przewiduje się, że koszty jego 
utrzymania będą ok 30% - 40% niższe. Starosta dodał, że fotowoltaika zamontowana na Powiatowym 
Centrum Edukacyjnym w Kętrzynie już przynosi wymierne korzyści energetyczne, więc należy 
wykonywać takie inwestycje, na które można pozyskać środki zewnętrzne oraz te, które w przyszłości 
pozwolą zaoszczędzić na wydatkach bieżących. Następnie Starosta powiedział, że Powiat jest 
komplementarny wobec Gmin i nie można koncentrować środków tylko na jednym obszarze. Starosta 
poinformował, że przez dwa lata nie było inwestycji w gminie Kętrzyn realizowanej ze środków 
Funduszu Dróg Samorządowych, ale w tym roku planuje się taką inwestycję i czekamy  
obecnie na rozstrzygnięcie. Starosta zagwarantował, że Zarząd równomiernie rozkłada środki i będzie 
rzetelnie pilnował wydatków w 2021 roku. 
 
 Po wyczerpaniu głosów w dyskusji Przewodnicząca zamknęła dyskusję i przeszła do kolejnego 
punktu obrad.  
 

g) głosowanie nad wnioskami Komisji Rady wynikającymi z opinii Komisji Rady, stanowiska 
Zarządu Powiatu 
 

 Przewodnicząca Urszula Baraniecka poinformowała, że punkt jest bezprzedmiotowy, ponieważ 

wnioski nie zostały zgłoszone.  

 

Obrady opuściła radna Olga Wanago. Obecnych 15 radnych. 

 

h) głosowanie nad projektem Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na 
lata 2021 –   2035 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
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Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2021 – 2035. 

 Uchwała Nr XXX/254/2020 Rady Powiatu w Kętrzynie w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2021-2035 została podjęta jednogłośnie głosami 15 „za”.   

 

i) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na 2021 rok 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie podjęcia 

uchwały budżetowej Powiatu Kętrzyńskiego na 2021 rok. Uchwała Nr XXX/255/2020 Rady Powiatu w 

Kętrzynie w sprawie podjęcia uchwały budżetowej Powiatu Kętrzyńskiego na 2021 rok została 

podjęta jednogłośnie głosami 15 „za”. 

 

Ad. pkt 9 

PODJĘCIE UCHWAŁ 

Po wznowieniu obrad Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu posiedzenia,  
a mianowicie podjęcia przewidzianych w porządku obrad XXX sesji Rady Powiatu uchwał  
w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego na linii komunikacyjnej „Kętrzyn – Barciany przez Kiemławki 
Wielkie” na rok 2021 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących Komisji stałych o opinie na temat 
projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Na obrany powróciła radna Olga Wanago. Obecnych 16 radnych. 

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego na linii komunikacyjnej „Kętrzyn – Barciany przez Kiemławki Wielkie” na rok 2021, który 
został podjęty jednogłośnie głosami 16 „za” i nosi numer XXX/256/2020 (zał. nr 13).  

 

b) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego na linii komunikacyjnej „Kętrzyn – Srokowo przez Ogródki” na rok 
2021 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących Komisji stałych o opinie  
na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

 Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu  
w Kętrzynie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 
publicznego transportu zbiorowego na linii komunikacyjnej „Kętrzyn – Srokowo przez Ogródki” na 
rok 2021, który został podjęty jednogłośnie głosami 16 „za” i nosi numer XXX/257/2020 (zał.  
nr 14). 

 

c) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego na linii komunikacyjnej „Kętrzyn – Kętrzyn przez Sławkowo” na 
rok 2021 

Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Baraniecka zapytał Przewodniczących Komisji stałych o 
opinie na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

 Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały.  
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego na linii komunikacyjnej „Kętrzyn – Kętrzyn przez Sławkowo” na rok 2021, 
który został podjęty jednogłośnie głosami 16 „za” i nosi numer XXX/258/2020 (zał. nr 15). 

 

 d) zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie na 2021 rok 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących Komisji stałych o opinie  
na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 
Radny Bartosz Walewski, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poprosił radnych o przyjęcie 

planu kontroli. Radny dodał, że przebieg kontroli będzie oczywiście zależny od tego jak rozwinie się 
sytuacja z pandemią.  

 
Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu  

w Kętrzynie w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu  
w Kętrzynie na 2021 rok, który został podjęty jednogłośnie głosami 16 „za” i nosi numer 
XXX/259/2020 (zał. nr 16). 

 

 

e) zatwierdzenia planu pracy komisji stałej problemowej Budżetu, Promocji, Transportu, 
Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu  
w Kętrzynie na 2021 rok 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących Komisji stałych o opinie na temat 

projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Radny Jan Adamowicz poinformował, że w planie pracy również znalazło się dużo analizy  
i informacji na temat realizacji budżetu. Radny dodał, że ma nadzieję, iż sytuacja pozwoli  
na zrealizowanie planu w całości i poprosił o jego przyjęcie. 

 Radni nie zgłosili pytań do projektu uchwały. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu  
w Kętrzynie w sprawie zatwierdzenia planu pracy komisji stałej problemowej Budżetu, Promocji, 
Transportu, Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu w Kętrzynie na 2021 rok, 
który został podjęty jednogłośnie głosami 16 „za” i nosi numer XXX/260/2020 (zał. nr 17). 

 

f) zatwierdzenia planu pracy komisji stałej problemowej Edukacji i Kultury Rady Powiatu w 
Kętrzynie na 2021 rok 

   
Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących Komisji stałych o opinie na temat 

projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

 Radni nie zgłosili pytań do projektu uchwały.  

 

Obrady opuścił radny Piotr Węglarski. Obecnych 15 radnych.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu  
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w Kętrzynie w sprawie zatwierdzenia planu pracy komisji stałej problemowej Edukacji i Kultury Rady 
Powiatu w Kętrzynie na 2021 rok, który został podjęty jednogłośnie głosami 15 „za” i nosi numer 
XXX/261/2020 (zał. nr 18). 

 
g) zatwierdzenia planu pracy komisji stałej problemowej Zdrowia, Pomocy Społecznej  

i Bezpieczeństwa Obywateli Rady Powiatu w Kętrzynie na 2021 rok 
   

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących Komisji stałych o opinie na temat 
projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

  Radni nie zgłosili pytań do projektu uchwały. 

  Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu  
w Kętrzynie w sprawie zatwierdzenia planu pracy komisji stałej problemowej Zdrowia, Pomocy 
Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli Rady Powiatu w Kętrzynie na 2021 rok, który został podjęty 
jednogłośnie głosami 15 „za” i nosi numer XXX/262/2020 (zał. nr 19). 

 

 
h) zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu w Kętrzynie na 2021 rok 
   

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących Komisji stałych o opinie na temat 
projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

  Radni nie zgłosili pytań do projektu uchwały. 

Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu  
w Kętrzynie w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu w Kętrzynie na 2021 rok, który został 
podjęty jednogłośnie głosami 15 „za” i nosi numer XXX/263/2020 (zał. nr 20). 

 
i) przyjęcia „Powiatowego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół, dla 

których organem prowadzącym jest Powiat Kętrzyński” 
   

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących Komisji stałych o opinie na temat 
projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Przewodnicząca Rady powiedziała, iż ma nadzieję, że ten program będzie jeszcze rozszerzony  
o inną formę wspierania uczniów zdolnych w naszym powiecie.  

  Radni nie zgłosili pytań do projektu uchwały. 

Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu  
w Kętrzynie w sprawie przyjęcia „Powiatowego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów 
szkół, dla których organem prowadzącym jest Powiat Kętrzyński”, który został podjęty jednogłośnie 
głosami 15 „za” i nosi numer XXX/264/2020 (zał. nr 21). 

 
j) określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy uczniom, form i zakresu tej 

pomocy oraz trybu postępowania w ramach „Powiatowego programu wspierania 
edukacji uzdolnionych uczniów szkół, dla których organem prowadzącym jest Powiat 
Kętrzyński” 

   
Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących Komisji stałych o opinie na temat 

projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Przewodnicząca Rady powiedziała, iż ma nadzieję, że ten program będzie jeszcze rozszerzony  
o inną formę wspierania uczniów zdolnych w naszym powiecie.  

  Radni nie zgłosili pytań do projektu uchwały. 

Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu  
w Kętrzynie w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy uczniom, form  
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i zakresu tej pomocy oraz trybu postępowania w ramach „Powiatowego programu wspierania 
edukacji uzdolnionych uczniów szkół, dla których organem prowadzącym jest Powiat Kętrzyński”, 
który został podjęty jednogłośnie głosami 15 „za” i nosi numer XXX/265/2020 (zał.  
nr 22). 

 
k) określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej oraz 

warunków i sposobu ich przyznawania dla nauczycieli szkół i placówek oświatowych, dla 
których organem prowadzącym jest Powiat Kętrzyński 

   
Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących Komisji stałych o opinie na temat 

projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Radny Krzysztof Tytman powiedział, że będzie głosował za omawianą uchwałą, ale widzi pewne 
niebezpieczeństwa w tak sformułowanych paragrafach. Radny wyjaśnił, że Zarząd Powiatu bierze na 
siebie bardzo poważne zadanie, ponieważ będzie musiał posługiwać się pewnym rodzajem 
dokumentacji medycznej, a informacje o stanie zdrowia są informacjami wrażliwymi. Radny zwrócił 
uwagę, że dane o stanie zdrowia nie dotyczą tylko sfery fizycznej, ale często również psychicznej. 
Radny wskazał jako uwagę również brak kryterium ekonomicznego i wyjaśnił, że przy przyznawaniu 
pomocy finansowej, osobiste finanse powinny odgrywać rolę jako kryterium. 

Radny Lech Ryndzionek poinformował, że  zadanie zostaje przeniesione ze szkół do organu 
prowadzącego. Radny dodał, że wcześniej do wniosku o pomoc dołączane były dokumenty o stanie 
zdrowia oraz rachunki. Radny powiedział, że obowiązek spocznie na organie prowadzącym, a pomoc 
finansową mogą otrzymywać również nauczyciele emeryci.  

Starosta Michał Kochanowski wyjaśnił, że podejmowane dziś uchwały dotyczące oświaty 
porządkują stan prawny, ponieważ Zarząd chce, aby zarówno wypłacanie stypendiów uczniom szkół 
powiatowych jak i sprawy dotyczące świadczeń zdrowotnych miały solidne umocowanie formalne.  

Obrady opuścił radny Zbigniew Olenkowicz. Obecnych 14 radnych. 

  Radni nie zgłosili pytań do projektu uchwały. 

Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu  
w Kętrzynie w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej 
oraz warunków i sposobu ich przyznawania dla nauczycieli szkół i placówek oświatowych, dla 
których organem prowadzącym jest Powiat Kętrzyński, który został podjęty jednogłośnie głosami 14 
„za” i nosi numer XXX/266/2020 (zał. nr 23). 

 
 
 

Ad. pkt 10 

PRZYJĘCIE PROTOKOŁU 

Na wstępie Przewodnicząca zgłosiła poprawki do projektu protokołu, a mianowicie omyłki 

pisarskie w punkcie 7. – zmiana tytułu na „INFORMACJE, OŚWIADCZENIA I WOLNE WNIOSKI” oraz na 

stronie 7. zmiana słowa „Wiceprzewodniczący” na „Przewodnicząca”.  

Następnie Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z: 

 XXIX sesji Rady Powiatu w dniu 17 grudnia 2020 r. wraz z poprawkami – przyjęty  

głosami 13 „za” i 1 „wstrzymującym się”. 

 

Ad. pkt 11 

ZAKOŃCZENIE SESJI RADY POWIATU W KĘTRZYNIE 

 W wyniku wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca Rady zamknęła XXX sesję  

VI kadencji Rady Powiatu w Kętrzynie o godzinie 14:45. 
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Protokołowała: 

M. Filipiak 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu 

w Kętrzynie 

 

/-/ Urszula Baraniecka 


